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 Inbjudan 
 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Nacka naturvårdsråd 

Mötesdatum: 21 september 2020, kl. 17.30-19.30 

Plats: Digitalt, Zoom 
 

Inbjudna: FÖRENINGAR 
 Boo Fiskevårdsområdesförening 
 Boo Miljö- och Naturvänner 
 Föreningen Rädda Ältasjön 
 Nacka Miljövårdsråd 
 Naturskyddsföreningen i Nacka 
 Saltsjöbadens Fiskevårdsförening 
 Saltsjöbadens naturskyddsförening 
 Skuruparkens vänner 
 Svenska Naturskyddsföreningens Länsförbund 
 Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening 
 
 POLITIKER 
 Hans Peters (C), ordförande 
 Peter Zethraeus (M), 1:e vice ordförande 
 Björn Friberg (S) 
 
 FÖR KÄNNEDOM 
 Mats Bohman, Trafik- och fastighetsdirektör 
 Kristina Petterqvist, enhetschef Enheten för drift offentlig utemiljö 
 Fredrik Sandell, bitr chef Enheten för drift offentlig utemiljö 
 Susanne Werlinder, Enhetschef Planenheten 
 Cathrin Bergenstråhle (M), ordf Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 Johan Krogh (C) 1:e vice ordf. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 Helena Westerling (S) 2:e vice ordf. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 
 
Anslut till Zoom Mötet 
https://nacka-se.zoom.us/j/6855687542?pwd=eHNCQ003dzVkTGxBOHNsd3RuS2ZYZz09 
 
Meeting ID: 685 568 7542 
Password: 978620 
 
  

https://nacka-se.zoom.us/j/6855687542?pwd=eHNCQ003dzVkTGxBOHNsd3RuS2ZYZz09
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DAGORDNING 
 
1. Mötet öppnas 

Dagordning fastställs 
Justeringsperson utses 
 

 

 Informationspunkter  

2. Rapport från sommaren (ökat besökstryck, åtgärder) 
 

 

3. Fällningen i Järlasjön 
 

 

4. Arbetet med naturreservaten Skarpnäs, Ryssbergen 
och Rensättra 
 

 

 Föreningarnas frågor  

5. Ryssbergen - Framtiden i sin helhet. När byggtakten 
kraftigt saktat av i Nacka kan exploatering här 
avbrytas eller skjutas på framtiden. Planeringen ger 
mycket vägmark men inte speciellt många bostäder, 
inte bra kollektivtrafikläge. 
 

Nacka miljövårdsråd 
 

6. Skuruparken - Anmärkningsvärt att man beslutade 
att avbryta reservatsbildningen trots tidigare löften. 
Vad är bästa sättet att bevara naturen och hindra 
privatisering av marken? Det är viktigt att bevaka 
eldning, terrängkörning, vatten och avloppsfrågor 
m.m. 
 

Nacka miljövårdsråd 
 

7. Cykling (även ridning) i terräng ger på många 
platser, speciellt där marken är fuktig, betydande 
skador. Vilka regler bör gälla? 
 

Nacka miljövårdsråd 
 

8. Kommunen har sökt bidrag för att restaurera Älta 
våtmark, särskilt väster om Ältavägen. Vi skulle vilja 
få information om detta, status och tidsplan och 
info vari åtgärderna består. Från föreningens sida 
har vi påpekat vikten av att våtmarksområdet väster 
om Ältavägen är iordningsställt i god tid innan 
byggnationerna av Älta centrum börjar, något som 
kommer att medföra stora påfrestningar på sjön. 
 

Rädda Ältasjön 
 

9. Man planerar fällning av aluminium i Järlasjön, om 
det visar sig vara positivt för att komma åt fosfor, 
kan det även bli aktuellt i Ältasjön? 
 

Rädda Ältasjön 
 

10. Under sommaren har det stått mycket i tidningarna 
om mekanisk skräpplockning av dykare, särskilt i 

Rädda Ältasjön 
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Stockholm vatten. Där man har tagit upp gamla 
motorcyklar bilbatterier och stora mängder plast. 
Och jag har föreslagit detta även för sjöarna i 
Nacka, men inte fått något gehör från kommunen. 
Nu undersöker vi möjligheterna att göra detta i 
Ältasjön med frivilliga insatser. 
 

11. Viveca Jansson slutade i somras som 
kommunekolog. När kommer hon att ersättas? 
Nacka behöver verkligen två kommunekologer nu 
när kommunens exploateringstakt är så hög. 
 

Boo miljö- och naturvänner 
 

 Frågor utanför Natur- och trafiknämndens 
ansvarsområde 
 

 

12. Hitintills har huvudmannaskapet i 
detaljplaneområden omfattat både vägar och allmän 
platsmark, antingen det handlar om kommunalt eller 
enskilt huvudmannaskap. 
 
Nu har två detaljplaner varit ute på remiss, där 
denna praxis frångås. Tre naturmarksområden med 
höga eller mycket höga naturvärden, ett av dem är 
gravfältet norr om Bergbrinken, har istället lyfts ut 
ur planerna för att förvaltas av områdesföreningar. 
Vad är anledningen till att kommunen frångått 
gällande praxis? 
 
Hur tänker ni om att kommunen inte längre har 
rådighet över dessa naturområden, som utgör stora 
och viktiga delar i den gröna infrastrukturen? 
 
Inga krav på skötselplaner finns, inget skydd för 
naturmarken finns heller i och med detta förfarande. 
Det är märkligt när skyddsbestämmelser om 
marklov för fällning av träd mm införs på 
fastighetsmark för privata villaägare. Kan 
kommunen kräva skötselplaner av förvaltarna av 
dessa naturområden? 
 
Kan naturområdena prövas för biotopskydd? 
Vi undrar hur ni resonerat och hur ni tänker inför 
framtiden? 

Boo miljö- och naturvänner 
. 
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Bifogar våra remissvar för de planer det gäller 
Detaljplan för Dalvägen - Gustavsviksvägen i sydöstra Boo 
och Detaljplan för Solbrinken - Grundet, fastighet Backeböl 
1:497 m.fl. i Boo 
 

13. Nacka bygger inte stad så snabbt som planerats, allt 
blir inte av. Man bör därför överväga att planera för 
att ändra i planerna så att naturmarker i största 
möjliga utsträckning bevaras. Det vore önskvärt att 
representant för Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 
t ex Cathrin Bergenstråhle kunde deltaga i mötet. 
 

Nacka miljövårdsråd 
 

14. Mattias Bovin från WSP presenterar 
spridningsanalysen för ek- och tallsamband som har 
tagits fram under våren. 
 

 

 Övriga frågor  

 Frågor som skjuts till kommande möte  

 Jag skulle gärna vilja ta upp frågan om 
strandskyddsdispens för fastigheten Solsidan 2:27 
som nyligen beviljats samt den tidigare 
strandskyddsdispensen för samma fastighet. 
 

Saltsjöbadens 
naturskyddsförening 

 Kommunfullmäktige beslöt 20-05-18 att förstärka 
tillsynsverksamheten i Skuruparken. 
Vad har hänt då det gäller att förstärka tillsynen? Vi 
efterlyser ett samlat grepp på en förstärkning av 
tillsynen i parken och en presentation av detta. 
Vi vänder oss främst till Miljöenheten men även till 
Bygglovsenheten. Önskvärt att någon representant 
för MSN kan närvara. 
 

Skuruparkens vänner 

 För över ett halvår sedan beslöt MSN att 
ge nämnddirektören i uppdrag "att genomföra en 
informationsinsats riktad till stugägare och 
närboende så att alla vet vad som gäller." 
Hur har det gått med denna information? 
 

Skuruparkens vänner 

 
 
Välkomna 
 
Heidi Swahn   070-431 95 05 
Karl Bengtson  070-431 84 27 
Anna Herrström 070-431 96 19 
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